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Protokół Nr 15/19 

 

z posiedzenia  Komisji  Spraw  Społecznych  z  27 listopada   2019 r.   

Posiedzenie komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki  

w godzinach od 16:00  do 18:53.     

 

W posiedzeniu udział wzięli: 

1) członkowie komisji, zgodnie z  załączoną listą obecności, 

2) pan Krzysztof Jaworski- Burmistrz Trzcianki, 

3) pani Dominika Wiśniewska- Zastępca Burmistrza Trzcianki, 

4) pani Natalia Brzeszczyńska, 

 

Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący komisji pan Marcin Walkowiak,witając gości         

i wszystkich  radnych.  Następnie zaproponował zmianę porządku posiedzenia, pkt. „6. 

Osoby niepełnosprawne, a bariery architektoniczne w gminie Trzcianka.” jako pkt  3 a  

pkt „3. Prace nad uchwałą w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 

2019-2023.”, jako pkt 6. 

 

 Nowy porządek  otrzymał brzmienie: 

1.Otwarcie posiedzenia. 

2. Przyjęcie protokołu komisji  Nr  14/19 z 12.11.2019 r. 

3.Osoby niepełnosprawne, a bariery architektoniczne w gminie Trzcianka. 

4. Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019 w gminie 

Trzcianka. 

5.Wypracowanie opinii do projektu budżetu gminy Trzcianka na 2020 r. 

6. Prace nad uchwałą w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 2019-

2023. 

7.Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki. 

8.Sprawy wniesione do komisji- Informacja o działalności Uniwersytetu Trzeciego 

Wieku. 

9.Wnioski komisji. 

10.Zamknięcie posiedzenia. 

Porządek przyjęto w głosowaniu: za- 6, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

Ad 2)  Przyjęcie protokołu komisji  Nr  14/19 z 12.11.2019 r. 



2 

Protokół Nr 14/19 z dnia 12.11.2019 r. został przyjęty w głosowaniu: za-6,przeciw- 0 , 

wstrzymało się -  0. 

Ad 3)  Osoby niepełnosprawne, a bariery architektoniczne w gminie Trzcianka. 

  Przewodniczący komisji pan Marcin Walkowiak, przywitał panią Natalię 

Brzeszczyńską. 

Dodał, dlaczego zainteresowaliśmy się tym tematem, otóż chcieliśmy kontynuować 

współprace z grupa osób niepełnosprawnych, ponieważ taka współpraca                             

w poprzednich kadencjach miała miejsce gdzie komisje tym problemem się zajmowały 

dlatego nie wyobraża sobie aby tej współpracy nie kontynuować. Dlatego trzeba było 

nawiązać kontakt z grupą osób niepełnosprawnych, poprosić organ wykonawczy o 

dokonanie przeglądu i analizy pod kątem tego co wydarzyło się                   w lipcu  

2019 r., a weszło w życie we wrześniu 2019 r. czyli nowej ustawy                         o 

dostępności osób niepełnosprawnych. Ta ustawa oczywiście wspomaga  program 

dostępność  plus plus i wprowadza punkt  mówiący o tym, że osoby niepełnosprawne 

mogą skarżyć   do PEFRON na gminę, powiat, województwo, jeżeli ta nie udostępnia 

im jednostkę użyteczności publicznej w odpowiedni sposób. 

Dalej dodał, jednocześnie sama ustawa mówi, że dostępność musi być stworzona czy 

wprowadzona w sposób podstawowy, nie ma tam jakichkolwiek zaleceń większych, 

mówiących o  konkretnych udogodnieniach.  W zawiązku z tym dziękuje bardzo pani 

burmistrz i panu Leszkowi Malickiemu za przygotowanie prezentacji,  na której 

państwo zobaczycie szkoły, przedszkola, jednostki kultury w naszym mieście i co jest 

udogodnieniem dla osób niepełnosprawnych i druga prezentacja, dotycząca objazdu 

który dokonali wraz z osobami niepełnosprawnymi. 

Następnie  przedstawił krótką prezentację na temat barier architektonicznych, jak 

poniżej: 

1. Gminne  Przedszkole Nr 1, budynek posiada: podjazd z barierkami, salę zajęć 

przedszkolnych na parterze z możliwością wjazdu na wózku przez osoby 

niepełnosprawne, toaletę dla niepełnosprawnych. 

Brak dostępu do oddziału żłobkowego, który znajduje się na 1 piętrze. 

 

2.Gminne  Przedszkole Nr 2, budynek posiada : dźwig z podjazdem, drzwi o szerokości 

90 cm, łazienkę dla niepełnosprawnych. 

Brak dostępu do do 1 piętra. 

 

3.Gminne  Przedszkole Nr 3, budynek posiada: dźwig osobowy z podjazdem 

prowadzącym do wejścia głównego,drzwi o szerokości 90 cm, łazienkę dla 

niepełnosprawnych. 

Brak dostępu do 1 piętra. 
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4.Gminne  Przedszkole Nr 3, budynek posiada: łazienkę w oddziale żłobkowym, który 

spełnia normy. 

Budynek nie posiada:podjazdów, łazienki w przedszkolu nie są dostosowane, wąskie 

drzwi. 

 

5.Gminne  Przedszkole w Siedlisku i filie w Runowie, Nowej Wsi: 

W budynku brakuje udogodnień dla niepełnosprawnych. 

  

6.Gminne  Przedszkole oraz Szkoła Podstawowa w Białej, budynek posiada : 

podjazd od strony Biblioteki Publicznej,kształt i wymiary pomieszczeń wejściowych 

spełniają wymagania, jedno pomieszczenie higieniczno-sanitarne jest dla 

niepełnosprawnych: zapewnia  przestrzeń manewrową o wymiarach  co najmniej 1,5 x 

1,5 m, drzwi nie posiadają progów; jedna miska ustępowa i umywalka  jest 

dostosowana, są zastosowane uchwyty. 

Brak dostępu do innych pięter, poza parterem. 

 

7.Szkoła Podstawowa w Łomnicy, budynek posiada :podjazd dla wózków z dostępem 

do parteru. 

Budynek nie posiada: dostępu do innych pięter, poza parterem, łazienki dla 

niepełnosprawnych. 

 

8. Szkoła Podstawowa w Siedlisku, budynek posiada: wejście z podjazdem od strony 

hali sportowej, jedną łazienkę dla niepełnosprawnych w hali sportowej. 

 

9. Szkoła Podstawowa  Nr 1, budynek posiada: podjazd dla wózków z dostępem do 

parteru. 

Budynek  nie posiada: łazienki dla niepełnosprawnych, dostępu do innych pięter, poza  

parterem. 

 

10. Szkoła Podstawowa Nr 2, budynek posiada: wjazd do szkoły dostosowany do osób 

poruszających się  na wózkach, wjazd na blok sportowy, dwie toalety przeznaczone 

wyłącznie dla osób niepełnosprawnych  z prysznicami  9 duża sala gimnastyczna). 

 Brak dostępu do innych pięter poza parterem. 

11. Szkoła Podstawowa Nr 3, budynek posiada : dźwig osobowy z podjazdem, 

platformę schodową prowadzącą do hali sportowej, podjazd od strony boiska. 

Brak dostępu do innych pięter, poza parterem 

W szkole Podstawowej Nr 3 jest również Sala Zmysłów- utrudniony dostęp, tylko 
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poprzez schody. 

 

12. Muzeum ziemi Nadnoteckiej, budynek jest przystosowany poprzez: wjazd dla osób 

niepełnosprawnych do budynku głównego, obniżono progi w saklach tam gdzie było 

to możliwe. 

Brak dojścia  na inne piętra oraz brak dostosowanej łazienki. 

 

13. Biblioteka Publiczna i Centrum Kultury, Trzcianka, ul.Sikorskiego budynek 

posiada schodołaz , dzwonek dla niepełnosprawnych na zewnątrz Biblioteki, toaleta 

dostosowana do potrzeb niepełnosprawnych. 

Sprzęt dla osób niedowidzących i niewidomych: czytaki Victor Reader, e-booki Boox 

Metro, drukarka brajlowska, multilektor Sara, klawiatura Magic Kayboard                           

z oprogramowaniem JAWS. 

Trzcianka, ul. Broniewskiego - brak udogodnień. 

Biała- podjazd i toaleta na terenie szkoły (biblioteka może korzystać w godzinach pracy 

szkoły). 

Siedlisko - podjazd i toaleta na terenie szkoły ( biblioteka  może korzystać w godzinach 

pracy szkoły). 

Rychlik - podjazd na terenie szkoły ( biblioteka może korzystać w godzinach pracy 

szkoły). 

Łomnica - podjazd dla niepełnosprawnych. 

Niekursko -  brak udogodnień. 

Nowa Wieś- brak udogodnień. 

 Przewodniczący komisji stwierdził, jednym najważniejszym  wnioskiem  to są te 

najprostsze rzeczy, które możemy zrobić na przyszłość. 

Dalej przedstawił prezentację z objazdu miasta wózkami. Stwierdził, że niektóre 

krawężniki są obniżone ale niektóre są zbyt wysokie aby  można było wjechać 

wózkiem. 

Podkreślił, że przy Szkole Podstawowej Nr 3 jest zbyt wysoki krawężnik aby móc 

wjechać na teren chodnika. 

Dużo jest takich miejsc w mieście, że   jest wiele takich miejsc i dla np. matek z 

dzieckiem, czy rowerzystę  jest problem  aby wjechać na chodnik czy zjechać z niego. 

 Dalej dodał, jest też wiele miejsc z wystającą wysoko studzienką kanalizacyjną. 

Dalej dodał, trzeba zwrócić się zapytaniem do burmistrza, na co będzie przeznaczony 

TDK, ponieważ tam dzisiaj nie ma żadnych udogodnień dla osób niepełnosprawnych. 

Jeśli chodzi o ZIK i TTBS  jest kompletnie nie przystosowane dla osób 

niepełnosprawnych . 
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 Wnioski: 

1) Na przyszłość o ile jest to możliwe stosować krawężniki „0” aby ten zjazd z ulicy 

na chodnik był całkowicie sprawny ( łagodny); 

2) Aby w trakcie montowania czegokolwiek  nie było wystających przeszkód np. 

studzienek  kanalizacyjnych; 

3) W tych miejscach, które planujemy inwestycje aby były  dostępne urządzenia np. 

schodowłazy lub inne  możliwości dla osób niepełnosprawnych. 

  Pani N. Brzeszczyńska dodała, ustawa o dostępności mówi, że minimalnie to 

wystarczy, wie, że prawo budowlane też dopuszcza schodolaz ale to nie jest dobre 

rozwiązanie. Najlepszym rozwiązaniem jest winda albo wszędzie gdzie się da wykonać 

najprostsze podjazdy. Z pewnością jest to najbardziej kosztowne niż zakup schodołazu 

ale jest to rozwiązanie z którego będą mogli skorzystać wszyscy. Ona osobiście nie 

rekomendowała by żadnego schodołazu, absolutnie nie. 

W Bibliotece nie było innego wyjścia  jak zakupić  schodołaz ponieważ tam są za 

wąskie klatki schodowe być może, że w ZIK też tak będzie, winda jedynie od tyłu. 

Stwierdziła, że najlepiej w całej Trzciance jest zrobione zejście koło NETTO. 

Dalej dodała, jest to kwestia taka, że wcześniej nikt nie zwracał tak dokładnie  uwagi 

na prawo budowlane, a w prawie budowlanym są zapisy, każdy podchodził, jakoś to 

będzie. Jest też inaczej jak osoby niepełnosprawne uczestniczą w życiu społecznym, 

kiedyś tego nie było ponieważ większość tych ludzi przebywała w domu i mało byli 

widoczni. 

  Radny E. Joachimiak dodał, są jeszcze zaszłości z lat wcześniejszych i trzeba by 

skupić się jak podejść do tych starszych spraw jak je rozwiązać jeśli chodzi o drogi, to 

jest rzeczywiście problem. W tej chwili jak coś jest robione,  projektowane  to muszą 

uwzględniać udogodnienia dla osób niepełnosprawnych. Niestety ale problemy są 

głównie z zaszłości. 

  Przewodniczący komisji M. Walkowiak zwrócił się do burmistrza, czy jest jakaś 

możliwość aby  ten wysoki krawężnik koło Szkoły Podstawowej Nr 3 zniknął. 

  Pan Krzysztof Jaworski - Burmistrz Trzcianki wyjaśnił, to wiąże się z całą 

przebudową, tego się nie da  młotkiem  wbić. 

  Radny E. Joachimiak dodał, wspomniał o obniżonym krawężniku na ul. 

Grunwaldzkiej jak były  budowane Warsztaty Terapii Zajęciowej, czyli trzeba by 

zobaczyć gdzie są takie newralgiczne miejsca, szczególnie tam gdzie w najbliższym 

czasie nie planuje się zmiany całej powierzchni, to może chodź kilku najgorszych 

punktów  poprawić. 

  Radny M. Dąbrowski dodał, wiemy doskonale jak są montowane krawężniki                 

i taka firma wykonująca takie prace będzie chciała odpowiednią zapłatę, to jest robota 

ręczna i stąd są te koszty. To są głównie zaszłości w nowych rzeczach już tego nie ma. 

  Pani N. Brzeszczyńska dodała, jeśli chodzi o przedszkola to może być, natomiast 

w szkołach jest dostęp dla niepełnosprawnych tylko do parteru, to jest nic. Ludzie nie 
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zdają sobie sprawę, że niepełnosprawnym można się stać z dnia na dzień. Szkoły winny 

być dostosowane w pełni. 

 Radny E. Joachimiak dodał, może można by popytać dyrektorów szkół o 

praktykę bieżącą, czy organizacja zajęć dla osób i dla nauczycieli niepełnosprawnych 

na parterze zakładając, że jest dojście do parteru podjazdem czy  windą, czy to  da się 

zrobić bez większego problemu. 

 Pani N. Brzeszczyńska dodała, rozwiązania są w ten sposób, że  taka osoba 

niepełnosprawna  jest w domu, nauczycielowi daje się  dwukrotną  pensję  za naukę  

indywidualną. 

 Przewodniczący komisji M. Walkowiak trzeba monitować do organu 

prowadzącego, czy kuratorium  aby takich sytuacji nie było. Jeśli chodzi o miejsca                 

z zaszłościami, to nie uzyskał odpowiedzi, jak to można rozwiązać. Jako komisja 

możemy przedstawić kilka takich miejsc, które poprosimy o dostosowanie i być może 

w następnym raporcie, który się pojawi (będzie kontaktował się z Natalią)                             

i wybierzemy trzy miejsca do poprawienia  jako priorytety do zrobienia. Dalej dodał, 

zrobić taki harmonogram  i rozpisać to na lata i co roku jakieś miejsce te wsteczne 

poprawiać.  Co do szkół, to warto się zastanowić jakie są praktyki w stosunku do osób 

niepełnosprawnych, jeżeli rzeczywiście takie osoby są izolowane i odsyłane do domu, 

to na jakiej podstawie.   

Wniosek, poprzez komisję za pośrednictwem Biura Rady wystosujemy prośbę o 

przestrzeganie przepisów  dla osób niepełnosprawnych. 

 

W dalszej części odbyła się krótka dyskusja, na temat  braku udogodnień dla osób 

niepełnosprawnych. Stwierdzono m.in. że budynki starostwa powiatowego                          

w większości nie są przystosowane dla osób niepełnosprawnych. 

 Radny E. Joachimiak dodał, urzędnicy powinni dać nam opracowanie, co w 

kwestii barier architektonicznych w Trzciance i gminie należy zrobić bez wyliczania 

kosztów, kiedy co jak tylko co jest potrzebne. Do tego powinny być ujęte mieszkania 

komunalne i w przypadku osoby niepełnosprawnej powinna tak zadziałać aby taka 

osoba znalazła się w mieszkaniu najbardziej przystosowanym. Takie przystosowanie 

dla osób niepełnosprawnych należy wykonywać etapowo, tego nie da się wykonać 

jednorazowo w danym roku. Jeśli chodzi o spółdzielnie mieszkaniowe, to oni mają tez 

jakieś możliwości aby pomóc osobom niepełnosprawnym, jak dotychczas spółdzielnia 

kilka wind już zrobiła. 

 Przewodniczący komisji M. Walkowiak dodał, są dofinansowania z PEFRON, 

80% PEFRON a 20 % wkład własny. 

Przewodniczący komisji M. Walkowiak wnioskował o stworzenie  harmonogramu 

robót wstecznych (likwidacji barier architektonicznych na istniejących drogach, 

budynkach) na całą kadencję i raz do roku będziemy wpisywać  jako komisja ( po 

konsultacji  z osobami niepełnosprawnymi)  jedno miejsce do realizacji w 

budżecie gminy. Możemy też wspomagać pismami proszącymi np. do spółdzielni 
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mieszkaniowej odnośnie konkretnej osoby. 

Dalej wyjaśnił zasadę działania rampy teleskopowej składanej ( walizkowej), koszt 

2100 zł, rozkładane do 3m, przenosi się i dalej na następne piętro tj. między 1100 zł- 

2100 zł w tym 20% wkład własny a 80% dofinansowanie ze strony PEFRON. 

Jeśli chodzi o budynek TDK, to musi być dostosowany dla osób niepełnosprawnych i 

będzie zrobiony, jeśli chodzi i SP Nr 3 też będzie robiona. Natomiast jeśli chodzi o ZIK 

i TTBS to albo zakup  teleskopowych podestów. Na to E. Joachimiak  wtrącił, spółki 

powinny w ramach własnych środków dostosować swoje budynki bez gminnych 

pieniędzy. 

Dalej przewodniczący komisji  dodał, złożyć wniosek o obniżenie krawężników                   

i zabezpieczyć na to kwotę. 

 Pani Natalia Brzeszczyńska zaproponowała przystosowanie przejścia dla 

pieszych między Lubmorem a NETTO (wysoko posadowione studzienki ) 

utrudniają przejazd dla osób niepełnosprawnych. Komisja Spraw Społecznych 

poparła wniosek. 

 Radny M. Dąbrowski dodał, robiąc objazd wózkami, czy były sprawdzane, czyje   

to są drogi: wojewódzkie,  powiatowe  czy gminne bo to jest istotne.  Takie wnioski 

dotyczące obniżenia krawężników, kierować do zarządców dróg. 

 Przewodniczący komisji M. Walkowiak dodał, następne objazdy odbędą się                 

z wszystkimi członkami komisji,będą powiadomieni członkowie o organizowanym 

takim objeździe. 

Członkowie komisji zapoznali się z odpowiedzią udzieloną przez PEFRON                       

w Trzciance, jak w załączeniu. 

Przewodniczący komisji M. Walkowiak ogłosił 5 minutową przerwę w pracy komisji. 

 Po przerwie kontynuowano dalszą pracę komisji. 

Ad 4)  Informacja o realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2018/2019                  

w gminie Trzcianka. 

Przewodniczący komisji M. Walkowiak poinformował, wszyscy członkowie komisji 

otrzymali ww. informację i  powinni zapoznać się z nim. 

 Radny E. Joachimiak dodał,  z tego raportu wyraźnie wynika, że ilość  dzieci w 

szkołach się zmniejsza i to systematycznie, co jest minusem dla gminy z uwagi na 

subwencję ale liczba nauczycieli pozostaje taka sama, jeszcze się zwiększa. Zastanawia 

się nad tym czy nasz organ prowadzący nie powinien jakąś analitykę w tym kierunku 

zrobić, czy to wynika rzeczywiście z potrzeby, czy wynika tylko z tego żeby ludzi nie 

wysyłać na bezrobocie. Dalej dodał są nauczyciele tzw. wspomagający , czy to 

oznacza, że jedno dziecko ma  dodatkowego nauczyciela ( być może tu jest sprawa tej 

ilości).  Drugie pytanie, jeśli na tym samym poziomie nauczania  jest kilkoro dzieci 

niepełnosprawnych, czy można by wziąć do jednej klasy i mają jednego nauczyciela. 

  Radny W. Natkaniec dodał, prawo tak mówi, że do jednego takiego ucznia, musi 

być jeden nauczyciel. Dalej dodał, wiele jest nauczycieli, którzy są na urlopach na 
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podratowanie zdrowia i dla nich jest płacone normalnie, widnieją jako zatrudnieni  

nauczyciele ale w ich miejsce trzeba było zatrudnić dodatkowych  nauczycieli. 

 Radny E. Joachimiak dodał, chciałby aby to było potraktowane jako wniosek, 

prośba o  przyjrzenie  się temu tematowi. Druga sprawa jaką zauważył, to koszt jednego 

ucznia w Szkole Podstawowej w Siedlisku, szczególnie wysoki jednego ucznia. 

 Przewodniczący komisji M. Walkowiak poinformował, właśnie burmistrzowie  

w tej sprawie pojechali do Siedliska, przygotowywany jest raport o funkcjonowaniu              

i kosztach naszej szkoły i takiemu raportowi będziemy się przyglądali. 

Komisja Spraw Społecznych zapoznała się z ww. informacją. 

 

Ad 5) Wypracowanie opinii do projektu budżetu gminy Trzcianka na 2020 r. 

Przewodniczący komisji radny Marcin Walkowiak wnioskował o wprowadzenie  

programu szczepień ochronnych przeciw HPV  brodawczaka złośliwego. Wniosek 

został poparty przez komisję i podjęła  jako wniosek komisji. 

Komisja Spraw Społecznych wnioskowała o wprowadzenie  programu szczepień 

ochronnych przeciw HPV  brodawczaka złośliwego. Wniosek został  pozytywnie 

zaopiniowany w  głosowaniu  : za- 6, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

 Radny M. Walkowiak poinformował,  szczepionka w trzech etapach kosztuje od 

1 tys zł  do 1,5 tys  zł w przetargu może to być nawet koszt 1 tys zł. Nie wiadomo czy 

ktokolwiek zgłosi się aby się zaszczepić, mogłoby być pilotażowo około 15 osób i 

utrzymanie takiej kwoty 15-20 tys zł do października, jeśli nikt się nie zgłosi, to te 

pieniądze przeznaczyć na inne zadanie. Proponuje aby to było  finansowane w 

proporcji 50/50. Jeśli mamy największą zachorowalność na raka, to  należy 

wprowadzać profilaktykę. 

 Radny E. Joachimiak dodał, aby nie było tak jak z  wymianą  pieców i jak się 

pokazała możliwość, to się zrobiły ogromne ilości wniosków. Dalej dodał, nie doczytał 

w budżecie, jaka jest kwota planowana na 2020 r. 

 Radny E. Joachimiak wnioskował aby w budżecie wyrównać  składkę członkowską 

dla  Polskiego Związku  Rencistów i Emerytów podobnie jak jest  dla Uniwersytetu 

Trzeciego Wieku,  czyli zwiększenie  o 5 tys zł.  Komisja poparła wniosek i  podjęła  

jako wniosek komisji. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r.  zwróciła się z prośbą aby 

składkę członkowską dla  Polskiego Związku  Rencistów i Emerytów  zwiększyć o 

5 tys zł. 

Wniosek został poddany głosowaniu: za-6, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała  

projekt  budżetu na 2020 r.,  w głosowaniu: za-6 , przeciw-0, wstrzymało się -0. 

 

Ad 6)  Prace nad uchwałą w sprawie Wieloletniego Planu Inwestycyjnego na lata 
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2019- 2023. 

 Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r.  zapoznała się z   uchwalą  

WPI. 

Ad 7) Analiza materiałów na sesje Rady Miejskiej Trzcianki. 

Członkowie komisji analizowali następujące projekty uchwał: 

1. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej gminy 

Trzcianka na lata 2019-2032. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   6, przeciw-  0, wstrzymało się – 0. 

 

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   6, przeciw-  0, wstrzymało się – 0. 

 

3. Projekt uchwały w sprawie wieloletniego planu i inwestycyjnego na lata 2020-2028. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   6, przeciw-  0, wstrzymało się – 0. 

4. Projekt uchwały w sprawie wieloletniego planu rozwoju i modernizacji urządzeń 

wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2020-2024. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   6, przeciw-  0, wstrzymało się – 0. 

 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XII/102/19 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 29 sierpnia 2019 r. w sprawie określenia oświatowych jednostek 

budżetowych, które gromadzą dochody na wydzielonym rachunku, źródeł tych 

dochodów i ich przeznaczenia, sposobu i trybu sporządzania planu finansowego, 

dokonywania zmian w tym planie i ich zatwierdzania. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   6, przeciw-  0, wstrzymało się – 0. 

 

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIX/233/16 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 24 listopada 2016 r. w sprawie opłaty targowej pobieranej na terenie 

gminy Trzcianka. 
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 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   6, przeciw-  0, wstrzymało się – 0. 

 

7. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XX/145/04 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 24 marca 2004 r. w sprawie ustalenia diet dla radnych Rady Miejskiej 

Trzcianki. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   5, przeciw-  0, wstrzymało się – 1. 

 

8.Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/17/18 Rady Miejskiej Trzcianki z 

dnia 13 grudnia 2018 r. w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i 

Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   6, przeciw-  0, wstrzymało się – 0. 

 

9. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu współpracy gminy Trzcianka z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego na terenie gminy na 2020 rok. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   6, przeciw-  0, wstrzymało się – 0. 

 

10.Projekt uchwały w sprawie przyznawania nagród za osiągnięte wyniki sportowe we 

współzawodnictwie krajowym lub międzynarodowym oraz osiągnięcia                         w 

działalności sportowej. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

 Radny W. Natkaniec zaproponował o wprowadzenie poprawki w projekcie 

uchwały w  załączniku  regulaminu  w § 2 ust.2 pkt 1 po wyrazie "Trzcianka" wyrażenie 

"jak również reprezentujący gminny  klub sportowy". Wniosek został poparty przez 

pozostałych członków komisji i ujęto go jako wniosek komisji. 

Na ww. temat odbyła się krótka dyskusja. 

 

Komisja Spraw Społecznych  wnioskuje o wprowadzenie zmiany w  załączniku 

projektu uchwały w § 2 ust.2 pkt 1 po wyrazie "Trzcianka" wyrażenie "jak 

również reprezentujący gminny  klub sportowy" 
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Wniosek został poddany głosowaniu: za-6, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   6, przeciw-  0, wstrzymało się – 0. 

 

11. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku 

przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   6, przeciw-  0, wstrzymało się – 0. 

 

12. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty za zajęcie pasa 

drogowego. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   5, przeciw-  0, wstrzymało się –10. 

 

13. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na podwyższenie kapitału 

zakładowego poprzez wniesienie wkładu pieniężnego do spółki pn. Przedsiębiorstwo 

Usług Komunalnych i Budowlanych „KOMBUD” spółka z o. o. z siedzibą w 

Trzciance. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   6, przeciw-  0, wstrzymało się – 0. 

 

14. Projekt uchwały w sprawie lokalizacji targowisk miejskich w Trzciance  

i ustalenia ich regulaminu. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   6, przeciw-  0, wstrzymało się – 0. 

 

15.Projekt uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego miasta Trzcianki w rejonie ulic: Artura Grottgera, 

Ks. Piotra Skargi. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   6, przeciw-  0, wstrzymało się – 0. 

 

16. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłaty za pobyt dziecka  
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i maksymalnej wysokości opłaty za wyżywienie w żłobkach prowadzonych przez 

gminę Trzcianka. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   5, przeciw-  0, wstrzymało się – 1. 

 

17.Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia świadczenia rodzinnego  

pn.: „Trzcianecki Bon Żłobkowy” dla rodzin z dziećmi w wieku do lat 3. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r.  zapoznała się  z projektem. 

 

18. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLII/379/17 Rady Miejskiej 

Trzcianki z dnia 30 listopada 2017 r. w sprawie zasad przyznawania  

i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  

z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub 

całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r. pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały w głosowaniu: za-   6,przeciw-  0, wstrzymało się – 0.  

 

19.Projekt uchwały w sprawie pomocy zdrowotnej dla nauczycieli. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r.  zapoznała się z projektem. 

 

20.Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej powiatowi czarnkowsko-

trzcianeckiemu. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r.  zapoznała się z projektem. 

 

Ad 8) Sprawy wniesione do komisji: 

a)  Informacja o działalności Uniwersytetu Trzeciego Wieku; 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak przedstawił projekt uchwały. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu 27.11.2019 r.  zapoznała się z przedłożoną 

informacją. 

b) wniosek Niepublicznego Żłobka EmilLudki w Trzciance  o zwiększenie dotacji 

celowej na zapewnienie opieki nad dziećmi do lat 3. 

 Przewodniczący komisji radny M. Walkowiak odczytał wniosek, jak w 

załączeniu. Dalej wyjaśnił,  wnioskodawcy chcą zwiększenia dotacji celowej na 

zapewnienie opieki nad dziećmi do lat 3 z 350 zł na 500 zł. Dodał, jakby bon 
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edukacyjny plus  zwiększenie kwoty w ośrodkach publicznych  aby zmniejszyć różnicę 

między  płaceniem w prywatnym żłobku a publicznym także aby  zwiększyć 

konkurencyjność na rynku.  Dwa czynniki powodują to, że ten wniosek z uwagi, że 

brak pieniędzy  nie może być uwzględniony. 

 

Członkowie komisji stwierdzili, że mogą otrzymać pieniądze z bonów. Będą mieli                 

o 50 zł więcej pod warunkiem, że będą mieli więcej dzieci w żłobku. 

Komisja Spraw Społecznych w dniu  27.11.2019 r.  zapoznała się z przedłożonym 

wnioskiem. 

 

Ad 9) Wnioski komisji 

Nie wniesiono nowych wniosków. 

 

 

Ad 10) Zamknięcie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Komisji podziękował 

wszystkim za aktywny udział i zamknął posiedzenie komisji. 

 Protokolant                             Przewodniczący  Komisji             

    Danuta Komarnicka               Marcin Walkowiak 


